
Protokół  Nr  VIII/11 
 

z VIII sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 4 sierpnia 2011 r. w godz.12.00 do 13.10 w sali 
sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisku. 

 
 
 
Adn. 1 
 
 VIII sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – 
P.Elżbieta Kapczyńska. 
Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja 
Banaszyńskiego, pracowników administracji samorządowej, radnego powiatowego – 
P.Tadeusza Synorackiego, dziennikarza Głosu Wągrowieckiego P.Cezarego Kucharskiego 
Kierownika Gminnej Spółki Wodnej – P.Wiesława Tyszkiewicza, kierowników jednostek 
organizacyjnych gminy, sołtysów wsi i wszystkich uczestników dzisiejszej sesji. 
(Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią załączniki Nr 1 i 2 do 
protokołu). 
 
Adn. 2 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na dzisiejszej sesji na 15 radnych 
obecnych jest 11, co stanowi quorum wobec czego Rada jest prawomocna do prowadzenia 
obrad i podejmowania uchwał. 
(Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 3 do protokołu). 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: 
- Andrzej Kuryłowicz 
- Stanisław Rojewski 
- Aleksandra Martyńska 
- Adam Hoffmann. 
 
Adn. 3 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad dzisiejszej sesji, jaki radni  
i goście otrzymali z zaproszeniem na sesję. 
Do przedstawionego porządku obrad nikt nie wniósł uwag. 
Porządek obrad VIII sesji stanowi załącznik Nr 4 do protokołu. 
 
 
Adn. 4 
 
 Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokoły z ostatnich sesji: zwyczajnej  
i nadzwyczajnej były do wglądu w biurze Rady Gminy. Nikt do nich nie wniósł uwag,  
w związku z powyższym poprosiła o ich przyjęcie bez odczytywania przegłosowując ten fakt. 
Na 11 radnych w głosowaniu jednogłośnie zdecydowano o przyjęciu protokołów bez ich 
odczytywania. 
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Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Rodzewicz – mieszkańcy widząc, że zaczyna się kopać rowy i kłaść węże od gazu 
pytają gdzie zgłaszać ewentualną możliwość podłączenia. Ewentualnie jakby taka osoba była 
w gminie wyznaczona, pilotowała czy wsparła wiadomościami to prosiłbym o informację; 
- radny Wojtyszyn – „jechałem ostatnio drogą z Budziejewo do Nieświastowice i wyjeżdżając 
na trasę do Gniezna zauważyłem, że przy wyjeździe z tej drogi od Nieświastowice po lewej 
stronie jest blisko skrzyżowania drzewo, które naprawdę mocno przysłania widoczność. 
Myślę, że trzeba byłoby wystąpić do Zarządu Dróg Wojewódzkich o likwidację tego drzewa 
bo naprawdę bardzo mocno ogranicza widoczność”; 
- radny Graczyk – „ja na wspólnym posiedzeniu Komisji podnosiłem sprawę wykoszenia 
drogi gminnej z powiatowa. Powstały tam wyrwy zrobione przez samochody. Chodzi o 
termin wykonania przez Zarząd Dróg Powiatowych. Jak przyjdą deszcze może nawet być 
zarwany most pod drogą …” 
- radna Kapczyńska- „jest remontowana ul.Janowiecka, są założone chodniki. Ponieważ Nie 
do wszystkich posesji te chodniki są położone i jest pas ziemi i pytają kto będzie opiekował 
się tym pasem ? czy gmina zasieje trawę i kto w takim razie będzie kosił, czy mieszkańcy, czy 
to należy do obowiązków gminy ?” 
 
Adn.6  – zapytania sołtysów 
 
- P.Ignaczak – sołtys wsi Budziejewko – „nawiążę do tego co P. Przewodnicząca powiedziała 
o pasie przy posesjach. Ja jestem za tym, że jeżeli jest to pasmo niewielkie przy posesji to 
posadzić jakieś kwiaty, bo naprawdę na taki wąski pasek żadna maszyna tam nie skosi. Jest to 
dodatkowe wydawanie pieniędzy. Jestem za tym żeby ta rodzina przy której jest ten pas 
posadziła kwiaty, pograbiła”; 
- P.Starosta – sołtys wsi Popowo Kościelne – w nawiązaniu do tego co mówiła  
P. Przewodnicząca i P. Ignaczak ze względu na to,  że w Popowie KOścielnym Koło 
Gospodyń potrafi prawie przez całą wieś nasiać kwiatów to ja nie widzę przeszkód żeby przy 
każdej posesji na tej ulicy posiać kilka kwiatów. Każdy mieszkający przy posesji mógłby 
uprawić przylegający pas przyczyniając się do upiększenia miejscowości. Będąc przy głosie 
przeprosiła, że nie było jej na spotkaniu z sołtysami dlatego korzystając z okazji 
przypomniała, że odbył się I turniej integracyjny mieszkańców wsi gminy Mieścisko. W 
związku z tym podziękowała P.Wójtowi za ufundowanie dyplomów, pucharów i nagród. 
Turniej wsi miał na celu integrację społeczności lokalnej, wyrabianie nawyku aktywnego 
wypoczynku, promocja zdrowego trybu życia. Podziękowała wszystkim sołtysom i ich 
drużynom za udział w turnieju, P.Marioli Czelnej – inspektor oświaty za pomoc przy 
organizacji, wszystkim, którzy pomagali, przede wszystkim organizatorom tj. Kołu Gospodyń 
Wiejskich w Popowie Kościelnym, OSP, sołectwu Budziejewo za zakup z funduszu 
sołeckiego naczyń jednorazowych, sołectwu Nieświastowice za środki na zakup kiełbasy, 
sołectwu Zakrzewo za fundusz sołecki na zakup chleba, herbaty, wszystkim sołtysom i 
sołectwom, które upiekły placki na poczęstunek t,j Budziejewo, Zbietka, Podlesie Wysokie. 
Podziękowała sołtysom wsi Wiela, Kłodzin, Sarbia za pomoc finansową ze środków 
prywatnych przy organizacji tej imprezy. Wyraziła nadzieję, że turniej ten wejdzie na stałe do 
kalendarza imprez sportowo-rekreacyjnych gminy. Do turnieju zgłosiło się 13 sołectw, brało 
udział 11.Podziękowała wszystkim radnym, którzy zaszczycili swoją obecnością. Jeszcze raz 
podziękowała Kołu Gospodyń Wiejskich i OSP w Popowie Kościelnym za pomoc w 
organizacji i wszystkim za to, że brali udział. 
 
Adn. 7 
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 Informację z działalności w okresie miedzysesyjnej przedstawił Wójt Gminy – 
P.Andrzej Banaszyński. 
(Informacja stanowi załącznik Nr 5 do protokołu). 
 
Adn. 8 
 
 Przewodnicząca Rady złożyła informację ze swojej pracy w okresie międzysesyjnym: 
- 18 czerwca br. – udział w I przeglądzie chórów, gdzie swoją obecność zaznaczyło 8 chórów. 
Brało w nim udział około 200 osób. Chóry były z powiatu wągrowieckiego, gnieźnieńskiego. 
- od 22.06. do 2.07.br – przebywała poza terenem gminy Mieścisko, stąd nieobecność na 
nadzwyczajnej sesji w dniu 24 czerwca 2011 r.; 
- 4 lipca br. – udział w prezentacji osiągnięć i potrzeb w dziedzinie sanitacji wsi gminy 
Mieścisko przygotowanej przez P.Wójta; 
- od 11 do 14 lipca br. – pobyt w szpitalu; 
- 28 lipca br. – udział  we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady celem zaopiniowania 
materiałów na sesję; 
 
Adn. 9 
 
 Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy złożyli informacje ze swojej pracy w 
okresie międzysesyjnym: 
- P.Wojtyszyn – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Samorządu: 
Komisja odbyła 2 posiedzenia. 
- 11 lipca br. – Komisja wyjazdowa, której celem było zapoznanie się z najpilniejszymi 
potrzebami remontowymi w placówkach oświatowo-wychowawczych na terenie gminy. 
Jeśli chodzi o wnioski  to Szkoła w Popowie Kość., Gimnazjum i Przedszkole wykonają 
drobne prace bez środków z Budżetu Gminy. Co zaś tyczy się Szkoły Podstawowej w 
Mieścisku to P.Dyrektor widzi potrzebę remontu kuchni .Jeśli kuchnia miałaby jednak być 
likwidowana od nowego roku to wtedy albo remont, albo jakieś inne rozwiązanie do 
rozważenia przez Radę .Komisja widziałaby za celowe w zależności od środków budżetu 
gminy położenie wykładziny na II piętrze korytarza. 
- P.Rodzewicz – Z-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i 
Budżetu 
Komisja odbyła 1 posiedzenie, którego tematem było zaopiniowanie materiałów na dzisiejszą 
sesję. 
- _.Witucki – Komisja Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i Komunikacji: 
Komisja odbyła 2 posiedzenia. 
- 1 lipca br. – tematem była kontrola prawidłowości udzielania zamówień publicznych za rok 
2010. 
Przewodniczący odczytał protokół z przeprowadzonej kontroli. 
- 28 lipca br. – opiniowanie materiałów na dzisiejszą sesję. 
- P.Szudrowicz – Przewodniczący komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska  
i Komunikacji: 
Komisja odbyła 2 posiedzenia. 
- 17 czaerwca br. – odbyła wyjazdowe posiedzenie, którego tematem była kontrola 
wyposażenia w sprzęt jednostek OSP na terenie gminy. 
- 28 lipca br. – zaopiniowanie materiałów na dzisiejszą sesję. 
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Adn. 10 – podjęcie uchwał 
 
- uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów 
dziecięcych. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy P.Alicja Kędracka. 
Poinformowała, że P.Wójt proponuje opłatę za wpis w wysokości 500 zł. 
- radny Rodzewicz- wspierając działalność gospodarczą, gmina się na tym nie wzbogaci 
zaproponował aby była to symboliczna kwota: 10,150 zł. 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie najdalej idącą propozycję P.Wójta tj za wpis 
500 zł. 
Na 11 radnych: 9 było „za”, 1 radny „przeciw”, 1 radny „wstrzymał się od głosu”. 
Uchwała została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowej z budżetu Gminy 
Mieścisko oraz trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej rozliczania. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Aby usankcjonować możliwość dofinansowania naszej spółki wodnej należy opracować 
zasady udzielania dotacji po to żeby w określonym czasie spółka mogła złożyć 
zapotrzebowanie na środki. Jednocześnie dotacja z gminy, czy dotacja z samorządu 
powiatowego może pozwolić na uzyskanie dotacji z samorządu województwa 
wielkopolskiego kiedy spełnia się odpowiednie warunki czyli ma się odpowiednio wysoką 
składkę od 1 ha oraz dofinansowanie jednego z samorządów: gminnego albo powiatowego. W 
związku z powyższym prośba podjęcia tej uchwały, która pozwoli spółce w odpowiednim 
czasie złożyć wnioski, a my możemy je uwzględnić w przyszłorocznym budżecie. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na wspólnym 
posiedzeniu Komisji, stąd zaproponowała jego przyjęcie bez odczytywania. 
Na 11 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 7 
do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2011 rok. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji. Na dzisiejszej sesji Wójt 
Gminy proponuje do przedstawionego projektu uchwały autopoprawkę w ramach której jest 
przeniesienie wydatków bieżących i dochodów bieżących w kwocie 150.000 zł na wydatki i 
dochody inwestycyjne. Dochody zaplanowane były wcześniej jako dotacje otrzymane na 
realizację zadań bieżących, dotyczyły środków otrzymanych z PFRON na realizację zadania – 
na zakup traktorka do koszenia trawy do Zakładu Aktywności Zawodowej. W tej chwili 
będzie to paragraf 626 – dotacje otrzymane z państwowych funduszy celowych na 
finansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych.  
Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań. 
Przewodnicząca Rady zaproponowała podjąć projekt uchwały wraz z autopoprawka w wersji 
przedstawionej na piśmie i w wersji multimedialnej. 
W głosowaniu jednogłośnie przy 11 głosach „za” uchwała w sprawie zmian w budżecie 
gminy została podjęta i stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 
 
Adn. 11 – odpowiedzi na interpelacje 
 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Wójt Gminy. 
- gdzie zgłaszać przyłączenie do gazu ? – „można to zgłaszać bezpośrednio w firmie  
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BUD-GAZ, lub w Urzędzie Gminy, a my adres przekażemy. To jest taka ankieta. Myśmy to 
już 3 razy robili, ale chwała temu, że ludzie pytają się i myślę, że to pojawienie się rur, ludzi, 
zbiornika itd. Spowoduje, że to będzie się zmieniać. My do budynków gminnych również 
żeśmy wyrazili akces ale musimy opracować dokumentację przyłączeniową. Obecnie proszę 
zgłaszać w sekretariacie Urzędu, a ja to skieruję”; 
- radnemu Wojtyszynowi – w sprawie likwidacji drzewa – „wniosek przekażemy do Zarządu 
Dróg Wojewódzkich”; 
- radnemu Graczykowi – „tak jak Pan powiedział P.Dyrektor ZDP był, ale on też nie ma ludzi 
żeby od razu na zasadzie strażackiej przyjechać i to komuś zlecić. Wszyscy są gdzieś na 
robotach. Taki fakt, jak dziura w drodze to trzeba sprowadzić firmę”; 
- pas zieleni – „jest to pas gminny. Myślę, że mieszkańcy przed własnym domem będą chcieli 
posadzić jakieś kwiaty. Trawa nie będzie rosła bo to jest uciążliwe dla utrzymania. 
- w kwestii Osiedla Michałowskiego – „będzie ciąg pieszo-jezdny dla rowerów, a nie dla 
traktorów. Tam w dalszym ciągu będzie na rok przyszły zrobiona dokumentacja i wrócimy do 
tego co było kiedyś, czyli do przejścia przez jeszcze istniejące tory (może do przyszłego roku 
tory znikną).W związku z czym będzie tam ciąg pieszy, tak jak w projekcie. Myślę, że teraz 
jak jest zrobiona ul.Janowiecka, a niedługo powinien być zrobiony dalszy ciąg asfaltu do 
krzyżówki”; 
 
Adn. 12 – Wolne głosy i wnioski 
 
- radny Wojtyszyn: 
1) „wracając z Wągrowca widziałem na tym pasie między ul.Wągrowiecką a działkami na 
Osiedlu Młodych geodetów. Czy to już jest jakieś przygotowanie pod ścieżkę pieszo-
rowerową”? 
- Wójt – „myślę, że tak. Ale geodeci u mnie nie meldowali się. Jak państwo wiecie w tym 
roku ma być zrobiona dokumentacja, a żeby była muszą być pomiary. W ubiegłym roku 
robiono rozgraniczenie drogi 190.Teraz z uwagi na to, że szerokość się nie mieści to pewnie 
trzeba było to poszerzyć na nasz akces teren i myśmy taki akces wyrazili, bo ZDW od nas ten 
grunt wykupi. Ale czy to było to -  nie wiem”; 
- radny Wojtyszyn – „zwróciłem uwagę na posiadłość P.Jeruzala w związku z wnioskiem, 
który składał. Przy skręcie z ul.Wagrowieckiej w drogę podleską było wkopanych kilka 
plastikowych ………..Już chyba 3 czy 4 są złamane. Ja myślę, że w związku z jego 
wnioskiem żeby to okrawężnikować, że jest zasadne żeby mu narożnik domu nie uszkodził 
samochód. W związku z czym uważam, że należałoby taki wniosek złożyć do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich”; 
Z koli zabrał głos P.Tadeusz Synoracki – radny powiatowy. 
Na początku powrócił do  dokonywanych dzisiaj na sesji zmian w budżecie. ZAZ otrzymał 
dodatkowe środki na złożony wniosek. Przetarg nieograniczony został rozstrzygnięty. 
Dotyczy sprzętu na dostawę ciągniczka, kosiarki do trawy, posypywarki do piasku z pługiem 
na chodniki i brony ciężkie. 
Jeśli chodzi o powiat – powiatu nie stać na to żeby robić przebudowy dróg. Ponad 9 mln zł 
wydano na przebudowę drogi Damasławek-Wapno. Robimy to co możemy. W końcu 
nawieziono tłucznia z Gołaszewa do Janowca żeby dorównać do ul.Janowieckiej. 
Wyrównanie poboczy to jest następna sprawa, może nas uratować powierzchniowe 
utrwalanie”; 
- Wójt – podał do wiadomości 2 komunikaty: 
1) Prezes Powiatowej Izby Rolniczej – P.Bogdan Fleming poinformował, że w sprawie 
odszkodowań dla rolników muszą odbyć się zmiany rozporządzenia Ministra Rolnictwa; 
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2) może pojawić się na terenie gminy firma, która będzie chciała wydzierżawić grunt pod 
elektrownie wiatrowe – to nie ma nic wspólnego z gminą. 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady podziękowała wszystkim za 
udział i zamknęłą VIII sesję Rady Gminy Mieścisko. 
 
 
  Protokółowała:    Przewodniczyła sesji: 
 
 Inspektor ds. obsługi organów   Przewodnicząca Rady 
 Gminy 
 
  /Wiesława Kujawa/      /Elżbieta Kapczyńska/ 
 

 


